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Arbeidsmøte for Hadeland nært og naturlig Interkommunalt politisk 
råd (HNN IPR) 11.-12.januar 2024 
 
Sted:  Kringler gård, Maura 
Tid:  11.januar 11.30 – 12.januar 12.00 
 
Program: 
Torsdag: 
Kl 11.30  Lunsj  
Kl 12.15  Oppstart faglig del / temaer:  

• Bli kjent, kort snakk om målet for samlingen  
• Gjennomgang av Samarbeidsavtalen og Hadelandserklæringen  
• Rammer for arbeidet i det politiske rådet  
• Andre hovedtemaer i samarbeidsavtalen: Møteplasser  
• Gjennomføring av representantskapsmøtene – hvordan ønsker vi 
dette? 
• Programmet Hadeland nært og naturlig 

Kl 19 Middag  
 
Fredag: 

Kl 08.00  Frokost  
Kl 08.45  Diverse temaer:  

• Andre hovedtemaer i samarbeidsavtalen: Kompetanse  
• Hvordan sikre god forankring i kommunene? 
• Dialog med naboregioner 
• Evaluering høsten 2024 – hvilket grunnlag må være på plass her?  
 

Kl 11.30  Lunsj  
Kl 12.00  Avreise  
 
Deltakere: 

• Jevnaker kommune: Morten Lafton, Kristine Belsby, Rachel Therese Falk Trondsen 
og Håvard Ulfsnes  

• Lunner kommune: Harald Tyrdal, Margaret Frøisli, Line Jorung og Dag Flacke  
• Gran kommune: Gunn Elisabeth Alm Thoresen, Gunn Seigerud, Morten Hagen (fra kl 

17 torsdag) og Torbjørn Hansen  
• IPR administrasjon: Vibeke Buraas Dyrnes, Monica Celius (torsdag) og Ingunn 

Granaasen  
• Eksterne innledere torsdag: John Jacobsen og Rachel Øverås fra Willder  

 
Grunnlagsmateriale for arbeidet på samlingen: 

• Årsrapport Hadeland nært og naturlig for 2023 
• Kommunelovens §18, samt veileder 
• Samarbeidsavtalen 
• Hadelandserklæringen 



 

3 
 

Torsdag: 
 
Del 1: Forventninger, Samarbeidsavtalen og Hadelandserklæringen 
 
Harald Tyrdal ønsket velkommen på vegne av ordførerne. 
Viktig å bli kjent, så vi tok en åpen runde hvor alle presenterte seg kort.  
 
Harald Tyrdal og Ingunn Granaasen snakker kort om målet for samlingen: Skape grunnlag 
for godt samarbeid, bli kjent, bli enige om grov fremdriftsplan for året og prioritering av 
temaer. 
 
Deretter gjennomgang av Samarbeidsavtalen og Hadelandserklæringen. Hva er 
bakgrunnen for de to dokumentene, og hva er definert som mål for samarbeidet i disse 
dokumentene? 
 

 
Politikerne og kommunedirektører/rådmann ble delt i 3 grupper, og de hadde et 
gruppearbeid på ca 15 min. Tema var hvilke forventninger de har til Hadeland nært og 
naturlig IPR. 
Kort oppsummering er (administrasjonen har notert seg alle innspill og tar det med videre 
i arbeidet): 

- Raushet er viktig i et godt samarbeid 
- Finne en farbar vei sammen etter 2024 og fremme våre felles interesser. 
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- Man dras i ulike retninger, tørre å ta disse diskusjonene og anerkjenne hverandres 
utfordringer 

- Posisjonere Hadeland inn i nye Akershus 
- Noen ønsket å bruke tid på å skape felles plattform, mens andre ønsket mer fokus 

på arbeid med saker for å jobbe seg sammen. (Administrasjonen tar med seg begge 
behovene og jobber for å balansere disse hensynene i 2024.) 

 
 

Del 2: Rammer for arbeidet 
Daglig leder Ingunn Granaasen informerte om hvilke rammer som finnes for det 
interkommunale politiske rådet for 2024: 
 

• Økonomiske rammer 
• 1.050.000,- kommunale midler (350.000,- fra hver av kommunene) 
• 1.250.000,- partnerskapsmidler fra Innlandet fylkeskommune 
• Mulig å søke på prosjektstøttemidler i Akershus fylkeskommune (realistisk 

maks 300.000,- per år om man ikke gjør en svært grundig søknadsprosess) 
• Ca 750.000,- i fondsmidler (regnskapet for 2023 er ikke klart) 
• Totalt anslag 3.350.000 ,-  

• Ansatte, 1,2 årsverk 
• Daglig leder 90% 
• Rådgiver 30% 

• Representantskap med 3 politiske representanter fra hver kommune, med fem 
møter i året 

• To av møtene inkluderer formannskapene (vår og høst) 
• Kommunedirektørene samt andre fra kommunene møter også 
• Fylkeskommunene inviteres 
• Andre kan også inviteres 

• Arbeidsutvalg som består av ordførerne hvor kommunedirektører også møter med 
tale- og forslagsrett 

• Planlegger representantskapsmøtene. 
• Gran er kontorkommune (formell arbeidsgiver, regnskap, stab og støtte, arkiv) 
• Kontorlokale per i dag hos Hadelandshagen på Gran og på Harestua 

 
• Administrative samarbeidspartnere i kommunene 

• Faggruppe kommunikasjon (Marit i Lunner, Kine i Gran og Siv på Jevnaker 
samt en fra administrasjonen i IPR) 

• God dialog med andre ressurspersoner i kommunene: 
• Bo- og næringsrådgiver Torstein i Lunner  
• Næringsrådgiver Hans Tollef og Fjordlandsbyoptimist Hans Ole i 

Jevnaker 
• Gran har ikke tilsvarende roller så der forholder vi oss til Leif Arne, 

kommunalsjef 
• Regionalt kompetanseforum: HR ledere i kommunene, Hadelandshagen, 

Nav, Karriere Innlandet og Akershus fylkeskommune 
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• Koordinatornettverk både i Akershus / gamle Viken og Innlandet fylkeskommune  
• mye nyttig kunnskap, diskusjoner og samarbeidsmuligheter 
• Spesielt tett kontakt med Ringeriksregionen, Gardermoregionen og 

Kongsvinger-regionen per i dag 
• Samarbeidspartnere 

• Adm ansatte på ulike nivåer i begge fylkeskommunene 
• Osloregionen IPR: styret, interessepolitisk utvalg, koordinatorgruppe og fag-

grupper 
• Monica Celius – prosjektleder HNN i 2023, kan leies inn på timer 
• Studio Hei – markedsføring og merkevarebygging 
• Kulturkraft (festivalarrangører på Hadeland) 

• Creative Mill – kulturnæringsklynge 
• Hadelandshagen – samlokalisert med dem 
• Luna nettverket og USN – god dialog på enkeltprosjekter tidligere 
• Visit Østnorge - god dialog med Ingvild Haraldsen 

 
Etter innledningen var det kort plenumsdiskusjon om hva disse rammene betyr for 
arbeidet i 2024 og ikke minst hvilke økonomiske konsekvenser man får på lengre sikt.  
 
Del 3: Temaer i samarbeidsavtalen – Hadelandsting og møteplasser 
 
Ingunn innledet: 

• Disse møteplassene har vi: 
• Representantskapsmøter - inkludert to med formannskap, et av disse er 

Hadelandsting 
• Arbeidsutvalg – ordførerne legger føringer her 
• Dialogmøter med Ringeriksregionen (tar diskusjonene fra 2023 videre her) 
• Mulige dialogmøter med Gardemoregionen (GRIP) og Samarbeidsrådet for 

nedre Romerike (SNR) (venter på tilbakemelding fra GRIP) 
• Regionalt kompetanseforum – diskuterer form og tema direkte i gruppen 
• Faggruppe kommunikasjon – diskuterer form og tema direkte i gruppen 
• Hadelandskonferansen 

 
Forslag til møteplan (sak på møtet 9. februar): 
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Det ble så kjørt gruppearbeid, 3 grupper, ca 20 min. Tema for gruppearbeidet: 
 
Hvordan gjøre disse møteplassene best mulig?  
Hvilke temaer bør vi ta opp?  
Hvordan bør møtene gjennomføres? 
 
Innspill til praktisk gjennomføring av representantskapsmøtene: 

Møtedag  Fredag 
Ønsker om varighet: 9-14 (kan man ha det kortere?) 

Ønsker om sted: 
  

Bytte på å ha møter i alle kommuner, evt ha møtene på bedrifter så 
man kan se på dem samtidig med møtene 

Er det ok med hybrid-
møter eller fjernmøter? 

Fysiske møter (kun hybrid hvis noen kommer utenfra) 

Ønske om faste punkter 
på agendaen? 
  

Oppdatering fra møter man har vært på, og relevant informasjon fra 
kommunene. Status på gående prosjekter, hvordan jobbes det. Info 
fra FK.  

Spesielle ønsker til 
utsending av 
møtedokumenter? 

Fint om innkallingene ligger i mailutsending. Få dokumentene minst 
en uke før møtet.  

Ønsket 
kommunikasjonskanal  

Epost, fungerer bra som det har gjort 

Bruk av vara   
Annet: 
  
  

− Søke å få til et politisk verksted, jobbe aktivt med saker, ha 
dialog, ikke bare «få informasjon» 

− Vi må huske å invitere statsforvalterne til Representantskap-
møtene, det står i Samarbeidsavtalen. 

− Husk at Hadelandskonferansen også er en viktig møteplass 
(15.november 2024) 

 
Innspill til temaer: 

− Samferdsel, kollektivtransport, ny samarbeidsavtale som tema på hvert møte, NTP, 
planarbeid for fylkene, innholdet i programmet HNN, kompetanse – linjetilbud VGS.  

− Kan vi også ha som tema noe som uttrykker «hva vi er, vår identitet, hva vil vi bli». 
F.eks kultur. 

− Vi må gi oss tid nå til å finne ut hva som skal bli det nye IPR-et, alle møtene må 
legge til rette for dette. Ikke tid til å la eksterne aktører komme og «fortelle og 
informere», dialog det viktigste 

 
Administrasjonen tar med seg innspill fra gruppearbeidene inn i planlegging av de 
formelle møtene.  



 

Gruppene jobbet også med oppgave om Hadelandstinget: 
 

 
 

Her kom det mange gode innspill som administrasjonen tar med seg i planleggingen av 
nytt Hadelandsting den 7. juni.  
 
Del 4: Temaer i samarbeidsavtalen – Arbeid med kommunikasjon og 
markedsføring i programmet Hadeland – nært og naturlig 
 
Prosjektleder i 2023 Monica Celius hadde et innlegg med hovedpunkter fra årsrapporten 
og administrasjonens tanker om hva som bør videreføres i 2024. 
 
Link til årsrapport for Programmet «Hadeland – nært og naturlig» 2023: 
2023_årsrapport+Hadeland+nært+og+naturlig.pdf (custompublish.com) 
 

Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd

Hadelandsting ‒ foreslått 7. juni
(samme dag som Operafest Røykenvik)

Deltakere
Alle tre formannskap

Hvem bør inviteres i
�llegg?

Forslag �l tema
I 2023: Programmet
Hadeland nært og naturlig
og Hadelandserklæring
(Innlegg fra Try digital,
Kistefos, Solobservatoriet,
Operafest Røykenvik og
Rands�ordmuseet) samt
større arbeidsverksted

Innspill �l hva bør vi
fokusere på i 2024?

Sted
I 2023 var vi på
Thorbjørnrud hotell

Ønske om sted i 2024?

https://img1.custompublish.com/getfile.php/5241418.3041.wnsqjapz7zqtwz/2023_%C3%A5rsrapport+Hadeland+n%C3%A6rt+og+naturlig.pdf?return=regionhadeland.no
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Deretter hadde vi besøk av to eksterne innledere; John Jacobsen og Rachel Øverås fra 
Willder. De snakket om hvordan man kan kjøre en strategiprosess hvor man tenker nytt 
rundt «Hva er Hadeland, hva er det vi har som skiller seg ut, og hvordan kan vi «selge» 
dette»? 
 
Dagen ble avsluttet med felles middag og sosialt samvær. 
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Fredag: 
 
Del 1: Oppsummering fra gårsdagen – og hva trenger vi snakke om i dag? 
Vi hadde en runde hvor gruppa oppsummerte sine tanker om Willders innlegg og behov / 
riktig tid for en strategiprosess for Hadelandsregionen.  
 
Det kom frem at dersom man skal kjøre en slik strategiprosess så må alle ville det og 
planen må være ærlig, fremtidsrettet og komme frem til konkrete arbeidsoppgaver. Mange 
følte seg inspirert og hadde fått mange gode ideer / tankeprosesser etter innlegget fra 
Willder, mens andre var litt mer skeptiske til innlegget men positive til behovet for en slik 
prosess. 
 
Sak om mulig strategiprosess og eventuell anbudsrunde ved bruk av ekstern leverandør 
ift dette vil komme opp igjen på representantskapsmøte i løpet av året. 
 
Det var flere punkter igjen på agendaen, men lite tid på fredag. De temaene som ble 
prioritert var kompetanse, forankring i egen kommune, dialog med naboregioner og 
evaluering høsten 2024. 
 
Del 2: Temaer i samarbeidsavtalen – Kompetanse 
 
Ingunn innledet med følgende noen temaer innen området Kompetanse: 
 

• Regionalt kompetanseforum – fem møter i året 
• Etablering av desentrale studier, bachelor i sykepleie fra høsten 2024 

• Høgskolen i Innlandet som tilbyr studiet 
• Det meste av teori kan følges hjemme eller hos Karriere Innlandet på 

Hadeland videregående skole 
• All praksis med unntak av kirurgisk praksis kan gjennomføres lokalt om 

kommunen legger til rette for det.  
• 4 årig løp 
• Her må regionen / kommunene mobilisere for å legge til rette for egne 

ansatte som ønsker å søke, tilrettelegge for praksismuligheter og veiledere.  
• Dette arbeidet er godt i gang i de enkelte kommunene. Regionalt 

kompetanseforum har møte om dette den 17/1 for å få til gode 
samarbeidsløsninger 

• Flyktningesituasjonen 
• Det er tatt opp at språknivå er for lavt når elever kommer til HVS 
• De antar at denne utfordringen vil bli større med økt antall flyktninger i 

kommunene (ca 14 elever på vgs nivå i 2024) 
• Kombinasjonsklasser er nevnt som en mulig løsning 

 
• Skolestrukturprosess i Innlandet fylkeskommune 

• Informasjon på IPR møte i desember 2023. Tre delutredninger (i tillegg til ny 
opplæringslov): 
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• framtidig skole- og tilbudsstruktur 
• mer effektiv bruk av fylkeskommunale bygg 
• alternative opplæringsmetoder  

• Vil være en høringsprosess våren 2024. Behandles i fylkestinget høsten 2024 
og skal iverksettes høsten 2025 

• Hvordan skal vi som IPR forholde oss til denne høringsprosessen? 
• Hva slags grunnlag / data trengs for å kunne gi en høringsuttalelse 

når informasjon kommer fra Innlandet fylkeskommune? 
• Hvordan skaffe denne dataen og gi god nok informasjon til regionen 

underveis om det behøves? 
• Hvordan bør vi informere / involvere Akershus i denne prosessen 

med tanke på at Gran ønsker å søke seg til Akershus (kan være en 
realitet to år etter at vedtaket i fylkestinget i Innlandet skal 
iverksettes) 

• Hvordan skal vi som IPR forholde oss til denne høringsprosessen om skolestruktur 
i Innlandet fylkeskommune? 

• Hva slags grunnlag / data trengs for å kunne gi en høringsuttalelse når 
informasjon kommer fra Innlandet fylkeskommune? 

• Hvordan skaffe denne dataen og gi god nok informasjon til regionen 
underveis om det behøves? 

• Hvordan bør vi informere / involvere Akershus i denne prosessen med 
tanke på at Gran ønsker å søke seg til Akershus (kan være en realitet to år 
etter at vedtaket i fylkestinget i Innlandet skal iverksettes) 

 
Deretter hadde gruppa åpen diskusjon rundt bordet. De innspillene som kom opp flest 
ganger var: 

− Flott at tilbud om desentralt studie i sykepleie er en mulighet igjen. Kommunene er 
positive til å bidra med det som trengs for å få dette i gang. 

− Viktig at IPR-et er på når høringsprosess om Innlandet FK sin gjennomgang av VGS 
tilbudet skal gjøres. 

− Involvere/informere Akershus FK i denne prosessen  
Saken vil komme opp når høringsprosessen er i gang fra Innlandet fylkeskommune sin 
side.  

 
 
Del 3: Hvordan sikre god forankring i kommunene? 
I samarbeidsavtalen i dag står det: 
“Den enkelte kommune har ansvar for å holde kommunestyret orientert om arbeidet i 
rådet. Referat fra rådets møter skal være referatsaker i kommunestyrene. Minimum hvert 
halvår orienteres det i kommunestyrene om rådets virksomhet.”  
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Vi kjørte en runde rundt bordet med innspill på hvordan IPR-et og kommunene kan jobbe 
for å sikre god forankring politisk og administrativt.  
 
Vi kjørte en runde rundt bordet med blant annet disse innspillene: 

− Arenaen IPR for dialog mellom kommunene (og fylkeskommunene) har en verdi i 
seg selv 

− IPR-politikerne må informere de andre kommunepolitikerne i sine treffpunkter 
− Ønsker tettere forankring mot administrasjonen. Skape rom for at adm i de tre 

kommunene kan jobbe mer sammen 
− Ha med mer om IPR i folkevalgtopplæringen – det er vanskelig for den enkelte 

kommunepolitiker å forstå hva et IPR gjør. Ingunn komme til de tre 
kommunestyrene og fortelle hva et IPR er, og skille fra IKS samarbeid osv 

− Ordfører har ansvar for å orientere om hva ordfører har holdt på med, dette kan 
være et tillegg til protokoll som referatsak 

− Navnet på IPR-et kan være forvirrende  
− Hadelandslogoen må vises på kommunenes nettsider 

 
 
Del 4: Samarbeid med Naboregioner 
 
Spørsmål som administrasjonen ønsket innspill 
på: 
 
1. Hvilke naboregioner er viktigst sett fra et 
regionalt perspektiv? 
2. Hvilke saker / temaer er viktige for oss ift 
naboregionene? 
3. Hvordan bør vi samhandle med 
naboregionene? 
 
Noen av innspillene som ble delt etterpå i 
plenum: 

− Togprosjektet (samarbeid med 
Ringerike) – det må vedtas her i det nye IPR-et da det fortsetter inn i 2024. 

− Samarbeide med de naboregionene som vil det samme som oss 
− Jobbe parallelt 
− De ulike regionene viktig på forskjellige måter (i forhold til tema) 
− Posisjonere oss inn i Akershus også via naboregionene 
− Nittedal – mange spennende samarbeidsområder som kompetanse/ vgs, 

samferdsel, kultur etc.  
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Del 5: Hvordan jobbe videre og hva må på plass til evalueringen høst 2024? 
 
Ingunn, Håvard, Dag og Harald måtte gå fra møtet kl 10.45 for å delta i et møte med 
Akershus FK i Oslo. Men Vibeke ledet en plenumsdiskusjon rundt temaet med resterende 
gruppe. 
 
Samarbeidsavtalen skal evalueres høsten 2024 – hva må være på plass for å kunne 
evaluere, og hva kan være grunnlaget for en samarbeidsavtale videre? 
 
Det må lages en tidsplan i forhold til representantskapsmøter og kommunestyrene slik at 
man eventuelt er proaktiv ift oppstart 2025. 
 
Ordførerne må bli enige om hvem som skal være leder før man møtes i 
representantskapsmøtet 9.februar. 
 
Det er dagens samarbeidsavtale som skal evalueres, men flere kommenterte også at man 
må se lengre frem enn kun 2024. Administrasjonen tar med seg de innspillene som kom 
inn i forberedelsene til evaluering høsten 2024. 
 

Del 6: avslutning: Evaluering av arbeidsmøtet 
 
Til slutt hadde gruppa en kort dialog om arbeidsmøtet, og hva som er bra og hva man må 
ta videre. Det var enighet om at det var en bra oppstart av nytt IPR. Temaer som var satt 
opp på agendaen men som man ikke rakk å diskutere: 

- Hvordan forholde oss til fylkeskommunene?  
- Hvordan forholde oss til temaer som ikke er nevnt i samarbeidsavtalen? 

(samferdsel, regionale planer etc)  
 

Det ble ikke konkludert noe i løpet at arbeidsmøtet, men regionadministrasjonen og 
arbeidsutvalget fikk mange innspill som tas med videre inn i saker og dialog i 
representantskapsmøtene fremover. 
 
Arbeidsmøtet ble avsluttet med felles lunsj. 
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